
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 3. marts 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 921 

(Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Jane Heitmann (V). 

 

Spørgsmål nr. 921:  

” Lægemiddelstyrelsen har oplyst til Medicinsk Tidsskrift, at ”formålet med revurde-

ringer af lægemidlers tilskudsstatus ikke er at opnå en samlet økonomisk besparelse” 
- hvordan mener ministeren, at det harmonerer med en aktindsigt som viser, at sty-

relsen har skrevet til Sundhedsministeriet, at det er ”nævnets forhåbning, at høringen 

vil resultere i prisfald” og at det er forventeligt, at skift i patienternes insulin vil ”re-

sultere i en årlig besparelse på ca. 75 millioner kroner”. Kan ministeren bekræfte, at 

formålet med revurderingen er at opnå et prisfald og en økonomisk besparelse?” 

 

Svar: 

Ministeriet vil til brug for min besvarelse indhente bidrag fra Lægemiddelstyrelsen. 

Jeg forventer at kunne svare endeligt ultimo april. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Rasmus Syberg Hazelton 
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